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Die Bukowina wie ihre Haupstadt Czernowitz werden gerne als Paradigma und Utopie des multikulturellen Miteinanders verstanden. Die Fakten legen eine andere Konstellation nahe, nämlich kulturellen Reichtum von Stadt und Region aufgrund des Neben- und Gegeneinanders - im Bewusstsein, dass diese Differenzen eine Ressource für Vernunft im Umgang mit dem Eigentlichen von Kultur ist, nämlich um deren Uneigentlichkeit und die Fähigkeit sowie den "impératif de la résponse" (J. Derrida) zu wissen.








Czernowitz/Bukowina as a European Lesson

Bukowina and its former capital Czernowitz are commonly known as a paradigm and utopia of multicultural existence. Facts seem to show a different constellation, a culturally rich city and region resulting of cultures living beside and even against each other, and which still recognize their differences as a ressource of sensitivity and sensibility concerning the essence of culture as such - which is not to have an essence-as-such but to be able to respond, to be responsible: respons-able knowing the "imperative to respond" (J. Derrida).

Cernăuţi/Bucovina – o lecţie europeană

Bucovina şi fosta ei capitală Cernăuţi sunt în genere cunoscute ca paradigmă şi utopie a unei existenţe multiculturale. Realitatea pare a arăta o altă constelaţie: un oraş şi o regiune bogate din punct de vedere cultural ca rezultat al vieţuirii apropiate, dar şi adesea potrivnice a diferitelor culturi care îşi privesc diferenţele drept resurse de sensibilitate şi raţionament în ceea ce priveşte esenţa culturii în sine. Aceasta nu se referă la esenţa în sine, ci la faptul de a purta răspundere, de a fi responsabil în sensul "imperativului de a răspunde" (J. Derrida).
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